
آرمان ملی: دردسرهای سرمربی جنجالی و اسبق تیم ملی 
همچنان ادامه دارد و این بار این موضوع گریبانگیر باشگاه 

پرسپولیس شده است. 
   نظر تاج در مورد قرارداد! 

مهدی تاج رئیس وقت فدراسیون فوتبال 18 آذر سال 1398 
در خصوص قرارداد ویلموتس گفت: در قرارداد ویلموتس به 
صراحت آمده بود که ایران تحت تحریم های ظالمانه آمریکا قرار 
دارد. پس از عقد قرارداد با ویلموتس به تحریم ها اضافه شد و خود 
ج است. هر مربی پولش  به خود قرارداد از اراده یک طرف خار
دو ماه پرداخت نشود، می تواند قراردادش را یکطرفه فسخ کند. 
گر حق با ما باشد، او باید سه ماه غرامت بدهد و بالعکس. الان  ا
موضوع قرارداد ما با ویلموتس همین مسأله است. ویلموتس قبل 
از بازی با عراق اقدام به فسخ قرارداد کرد و نامه ای به فیفا نوشت 
که قراردادش را نگرفته است. رئیس فدراسیون فوتبال همچنین 
ادامه داد: در قرارداد ویلموتس همه مسائل دیده و قرارداد درست 
و حسابی نوشته شده است تا مشکلات قبلی نباشد. در قرارداد 
قبلی باید کل مبلغ قرارداد پرداخت می شد، در صورت فسخ 
پرداخت می شد. بنابراین، قرارداد ویلموتس منطقی بوده است. 

فوتبال را باید در اختیار فوتبالی ها قرار دهیم. 
   توضیح شستا 

که مهدی تاج رئیس وقت فدراسیون  به لطف قراردادی 
فوتبال با ویلموتس منعقد کرده بود و بدهی فدراسیون به این 
سرمربی سه دانگ از سند پرسپولیس به شستا منتقل شد تا 
جبران پرداخت ارزی شستا به فدراسیون فوتبال باشد. مهدی 
اسماعیلی مدیر امور حقوقی و قراردادهای شرکت سرمایه گذاری 
تأمین اجتماعی )شستا( درباره دریافت مبلغ پرداخت شده به 
فدراسیون فوتبال توضیحاتی را به شستارسانه ارائه کرد. بخشی 
ح  از متن توضیحات وی که در شستارسانه منتشر شده، به شر
زیر است: شرکت سرمایه گذاری تأمین اجتماعی دی ماه 1398 
با استناد به مصوبه ستاد مقابله با تحریم و مصوبه هیات امنای 
محترم سازمان تأمین اجتماعی و به منظور کمک به فدراسیون 
فوتبال در شرایط تحریم های ظالمانه و در راستای منافع ملی 
کشور نسبت به پرداخت دو میلیون یورو به فدراسیون فوتبال 
به عنوان قرض، اقدام کرد. براساس این گزارش، شستا به منظور 
بازگشت مبلغ پرداخت شده، علاوه بر تعهد فدراسیون فوتبال 
که در متن مصوبه ستاد مقابله با تحریم ها نیز به آن تصریح شده 
است و تعهد ریاست محترم وقت فدراسیون در مکاتبات متعدد، 
خ روز تسویه، یک فقره  برای استرداد مبلغ ارزی دریافتی به نر
چک به مبلغ دو میلیون یورو از حساب ارزی فدراسیون فوتبال 
به سررسید 31 فروردین 1399 نیز دریافت کرد. از همان زمان و با 
توجه به اینکه شستا وارد بورس شده بود و پیگیری منافع چند 
میلیون سهام داران خرد هم جزو اولویت های اقدامات مدیریت 
کره و تعامل برای دریافت مبلغ،  شستا قرار گرفت، مسیر مذا
موازی با اقدامات حقوقی پیش رفت و شستا به منظور صیانت از 
حقوق چند میلیون سهام دار به عنوان ذینفعان، نسبت به طرح 
دعوا مطالبه مبلغ دو میلیون یورو در مراجع قضائی اقدام کرد. 
پس از طی مراحل دادرسی با حضور وکلای فدراسیون فوتبال، 
حکم محکومیت فدراسیون به پرداخت مبلغ دو میلیون یورو 
به انضمام خسارت تأخیر تأدیه و خسارات دادرسی صادر و پس 
از مضی مواعد قانونی قطعیت یافت. در همین راستا، متعاقباً 

اجراییه صادر و پس از طی شدن تشریفات قانونی اجرای احکام 
مدنی اموال توقیف شده کارشناسی، مراتب ابلاغ و اعتراض 
گهی مزایده ساختمان های فدراسیون فوتبال صادر  قانونی و آ
شد و پس از گذشت مواعید قانونی ساختمان های در قبال مبلغ 
روز تسویه، به نام شستا منتقل و سند تک برگ آنها به نام شستا 

صادر و تحویل شد. 
   تصمیم هیات مدیره 

باشگاه  جدیدا  که  اسنادی  بارگذاری  در  که  موضوعی 
پرسپولیس در سایت کدال قرار داده، کاملا مشخص است و 3 
دانگ ساختمان این باشگاه همچنان در رهن شستا )شرکت 
سرمایه گذاری تامین اجتماعی( قرار دارد. در دستور جلسه آخر 
هیات مدیره این باشگاه نیز این پرونده مورد بحث قرار گرفت 
و مقرر شده تا تیم حقوقی باشگاه پیگیر آن شده و نسبت به 
بازگرداندن این سه دانگ اقدامات حقوقی لازم را صورت دهند. 
که از سوی هیات مدیره به بخش حقوقی و اعضا  موضوعی 
تکلیف شده تا نسبت به حل آن و بازگرداندن این سه دانگ 
اقدام قانونی و پیگیری لازم صورت گیرد. هدایتی، معاون حقوقی 
باشگاه پرسپولیس در این خصوص اینطور توضیح می دهد: در 
این مسیر و برای اقدامات لازم با یک سری موانع مواجه هستیم. 
یک شرکت که از فدراسیون طلبکار است یک بخشی از مالکیت 
ساختمان را که حدود سه دانگ می شود، به نام خود منتقل 
کرده است. با توجه به اینکه مالکیت این ساختمان پیش از این 
متعلق به پرسپولیس بوده است، اقدام شرکت طلبکار مخالف 
با حقوق باشگاه بوده و طلب آن شرکت از فدراسیون ارتباطی 
به باشگاه پرسپولیس ندارد. در این زمینه مکاتبات متعددی با 
فدراسیون فوتبال برای انتقال عادی و داوطلبانه سند صورت 
کنون مورد عنایت فدراسیون قرار نگرفته است.  پذیرفت که تا
کنون شش  موضوع اما زمانی جالب می شود که برخلاف تصور ا
دانگ ساختمان باشگاه پرسپولیس درگیر شده است! به این 
صورت که سه دانگ در اختیار فدراسیون قرار دارد و سه دانگ 
دیگر با توجه به مطالبات شرکت شستا از فدراسیون در اختیار 

این مجموعه قرار دارد تا کار برای تیم حقوقی باشگاه پرسپولیس 
سخت تر از حد تصور شود. با این حال باشگاه پرسپولیس در حال 
مکاتبات قانونی و حقوقی در این زمینه است تا ابتدا سه دانگ در 
اختیار فدراسیون به صورت داوطلبانه به باشگاه بازگردانده شود 
کرات مستقیم با شرکت شستا، یا فدراسیون  و در ادامه طی مذا
بخش دیگر نیز به پرسپولیس بازگردانده شود. باشگاه پرسپولیس 
اما قصد ندارد در مرحله کنونی به صورت دعوی حقوقی و قضائی 
پیگیری این پرونده را دنبال کند و طبق ابلاغ هیات مدیره به 
صورت نامه نگاری و به صورت اداری پیگیر این قضیه خواهد شد 
تا به قول معروف پرونده از طریق مجاری دوستانه و گفت و گو فعلاً 

این موضوع پیگیری و حل شود. 
   ماجرای جدید 

در پایان دیدار پرسپولیس و گل گهر سیرجان که با برتری 
خ پوشان  قرمزها به اتمام رسید، افشین پیروانی سرپرست سر
صحبت های قابل تاملی را مطرح کرد. پیروانی در جمع خبرنگاران 
گفت: بیایید حق ما را بدهید و باشگاه را به ما برگردانید. من الان 
نمی دانم فردا که به باشگاه می روم، آیا این باشگاه متعلق به 
پرسپولیس است یا کس دیگری؟ باشگاه بزرگ پرسپولیس باید 
متعلق به این باشگاه باشد. کمک کنید و سه دانگ فروخته شده 
باشگاه پرسپولیس را برگردانید تا در این باشگاه احساس مالکیت 
کنیم و جالب نیست که باشگاه در ید ما نباشد. سرپرست تیم 
فوتبال پرسپولیس تایید کرد که 3 دانگ از ساختمان این باشگاه 
به دلیل پرداخت مطالبات ویلموتس و بدهی فدراسیون فوتبال 
به شرکت شستا برای پرداخت مطالبات این مربی بلژیکی، به 
مالکیت این شرکت درآمده است و پیروانی خواستار برگرداندن آن 
به باشگاه پرسپولیس شده است. شرکت شستا پیش از این حکم 
تخلیه را علیه فدراسیون فوتبال گرفته بود. حالا پیگیری های 
ایرنا نشان می دهد در جدیدترین حواشی رخ داده در خصوص 
این پرونده، تلفن های باشگاه پرسپولیس قطع شده و این در 
شرایطی ست که فدراسیون فوتبال هیچ شفاف سازی در خصوص 

این پرونده انجام نداده است. 
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ادامه ویلموتس گیت

قطع تلفن باشگاه پرسپولیس 

کونته: بله، من عصبانی ام!  
هفته  در  ناپولی  و  اینتر  حساس  جدال 
دوازدهم رقابت های سری A برنده نداشت. به 
نوشته اسپورت ایتالیا، آنتونیو کونته، سرمربی 
ناپولی، به عملکرد VAR در این بازی اعتراض 
داشت. او در نشست خبری بعد از بازی گفت: 
کمک داور ویدئویی اینجاست تا به داور در 
تصمیم های اشتباه کمک کند نه اینکه هر وقت 
دوست داشت دخالت کند و روند بازی را تغییر 
دهد. یک تصمیم می تواند سرنوشت یک بازی 
و فصل را تغییر دهد. این تکنولوژی باید زمانی 
دخالت کند که یک تصمیم اشتباه را درست کند 
یا اینکه صحنه ای را که داور ندیده برای او شرح 
گر پنالتی درست بود خود داور آن را اعلام  دهد. ا
می کرد. بله من عصبانی ام و به نظرم همه مربیان 
از چنین تصمیم هایی عصبانی می شوند. او 
ادامه داد: ما بازی را بسیار خوب آغاز کردیم اما 
بازی با وجود VAR از روال عادی اش خارج شد. 
من با داور صحبت کردم و شرایط را توضیح دادم. 

ویژه

گفتوگو

میثم بائو بازیکن سال های نه چندان دور 
استقلال و پرسپولیس و پیشکسوت فوتبال 
در مورد وضعیت این تیم ها در فصل جاری 

صحبت کرد. 
   نظر شما در خصوص اینکه استقلال پس 
از پنج شکست متوالی به برتری دست یافت، 

چیست؟
 مشکل استقلال ریشه ای است، در دو فصل 
اخیر آنقدر که بحث حاشیه وجود داشته بحث 
فنی نبوده است. کسانی که در این تیم بودند 
آنقدر که با خود حاشیه آوردند به دنبال فوتبال 
نبودند. به همین خاطر یک تیم بزرگ با هواداران 
گر بدنسازی را به درستی انجام نداده،  میلیونی ا
بازیکنان که می دانند درچه تیمی بازی می کنند، 
برای همین برای من عجیب است که بازیکنان 
گر  مشکل بدنسازی داشته باشند چون حتی ا
دچار ایراد بدنسازی باشند به واسطه اینکه در 
تیم بزرگی بازی می کنند از لحاظ بدنی ضعف خود 
را جبران می کنند. استقلال تمرینات پیش فصل 
را خیلی زود شروع کرد و قطعاً برنامه بدنسازی را 
در دستور کار داشته است، برای همین برای من 
قابل باور نیست که بازیکنان استقلال به لحاظ 
بدنسازی دچار مشکل باشند. بازیکن حرفه ای 
می تواند با تمرینات انفرادی در وضعیت بسیار 
خوبی قرار بگیرد و آمادگی جسمانی اش را بالا 
ببرد. از لحاظ مهره استقلال نفرات خوبی دارد. 
حواشی به این تیم ضربه زده چون بازیکن بزرگ 
کم دارد. زمانی استقلال بازیکنان بزرگی داشت 
که حواشی تأثیری بر عملکردشان نداشت. الان 
تیم جوان شده و با کوچک ترین حاشیه ای به هم 
می ریزد. پیتسو موسیمانه تازه آمده، اما جسارت 
او در بازی دادن به جوانان خیلی خوب است 
و درخشش زمانی و هاشمی نسب اتفاق خوبی 
است. البته جوانگرایی همیشه جواب نمی دهد، 
نهایتا دو تا سه بازیکن جوان می توانند به تیم 
کمک کنند و در کنار بازیکنان باتجربه بدرخشند. 
به نظرم استقلال در نیم فصل دوم تیم به مراتب 

بهتری خواهد شد. 
  در مورد نتایج خوب پرسپولیس چه 

نظری دارید؟
 ایرادی نمی شود به پرسپولیس گرفت، در 
کامی اتفاق  بیشتر بازی ها موفق بوده و یکی دو نا
مهمی نیست. بحث مدیریتی در این تیم بسیار 
خوب است. حواشی کمی دارد و از ثبات مدیریتی 
برخوردار است. یکی دو بازی نتیجه نگرفتن 
دلیلی بر افت این تیم نیست چون از بازی سوم 
روی دور پیروزی می افتد. در یک دهه اخیر بسیار 
موفق بوده اند و در فوتبال ایران تیمی را نداشتیم 
که یک دهه موفق باشد. پرسپولیس تیم بالانس 

و متوازنی دارد.

بائو: 
 ایرادی نمی شود

 به پرسپولیس گرفت

شهداب و فولاد در آستانه کناره گیری  
از جام باشگاه های جهان 

ایسنا: نوزدهمین دوره مسابقات والیبال جام 
باشگاه های جهان از ۲۰ تا ۲۵ آذر به میزبانی برزیل 
برگزار می شود و تیم های فولاد سیرجان ایرانیان 
و شهداب یزد نیز نماینده ایران در این رقابت ها 
هستند، اما به تازگی شنیده شده که این دو تیم 
به دنبال کناره گیری از مسابقات هستند و قصد 
سفر به برزیل سفر ندارند. شائبه کناره گیری 
دو نماینده ایران از جام باشگاه های جهان در 
حالی به گوش می رسد که هر دو تیم فرم شرکت 
در مسابقات را هم پر و اعلام آمادگی کرده اند، اما 
در فاصله حدود یک ماه تا آغاز رقابت ها قصد 
انصراف دارند. این دو تیم در مدت اخیر سعی 
کرده اند از تیم های دیگر بازیکن کمکی بگیرند تا با 
ترکیب بهتری راهی جام باشگاه ها شوند، اما سایر 
تیم ها به دلیل اینکه درگیر رقابت های لیگ برتر 
هستند، مخالفت کرده اند و همین موضوع یکی 
از دلایل انصراف احتمالی از جام باشگاه ها جهان 
است. شهداب و فولاد به عنوان قهرمان و نایب 
قهرمان جام باشگاه های آسیا سهمیه حضور 
در جام باشگاه های جهان را به دست آوردند تا 
ایران در این رقابت ها دو نماینده داشته باشد 
اما در صورتی که انصراف آنها محقق شود، باعث 
می شود والیبال ایران شانس حضور در چنین 

تورنمنت بااهمیتی را از دست بدهد.

منهایفوتبال

دیدگـاه

کوتاه
تسنیم: سرمربی تیم فوتبال هیرنوین از جذب علیرضا 
جهانبخش و اضافه شدن این بازیکن ایرانی به ترکیب تیمش 
ابراز خوشحالی کرد. تیم فوتبال هیرنوین در بازی خانگی هفته 
دوازدهم لیگ برتر فوتبال هلند )اردویژه( یک بر صفر ایگلس 
را شکست داد و از انتهای جدول فاصله گرفت. هیرنوین که 
در این بازی برای نخستین بار از علیرضا جهانبخش، خرید 
جدید ایرانی اش به همدت 1۵ دقیقه استفاده کرد، با 14 امتیاز 
در رده دوازدهم جدول 18تیمی اردویژه هلند قرار دارد. روبین 
فن پرسی، سرمربی تیم فوتبال هیرنوین پس از پیروزی ارزشمند 
کتیکی  برابر ایگلس گفت: هیرنوین از نظر شخصیتی و نه تا
شایسته این پیروزی بود. گاهی اوقات مثل نیمه دوم این بازی 
کتیک مربوط نمی شود و جنگیدن برای هر  دیگر چیزی به تا
توپ و دوام آوردن مهم است، بازیکنان هیرنوین این موضوع 
را در بازی برابر ایگلس نشان دادند و به همین دلیل شایستگی 
پیروزی را داشتند. فن پرسی سپس با اشاره به حضور علیرضا 
جهانبخش در هیرنوین و بازی اش برابر ایگلس اظهار داشت: 
ما از حضور جهانبخش در هیرنوین بسیار خوشحالیم. او یک 
انسان فوق العاده و فوتبالیست عالی است، ما روی بازی اش 
در هیرنوین حساب می کنیم و در ابتدا فکر نمی کردم خرید 

جهانبخش واقعی باشد. 
ایسنا: لخ پوزنان در هفته پانزدهم لیگ فوتبال لهستان برابر 
لژیا ورشو پنج بر دو به برتری رسید تا 34 امتیازی شود و دوباره 
به صدر جدول لیگ فوتبال لهستان برگردد. بازیکن تیم ملی 
ایران در این بازی توانست در دقیقه پنج گل اول بازی را به ثمر 
برساند. قلی زاده تا دقیقه ۶1 برای تیمش بازی کرد و سپس 
تعویض شد. گران ترین خرید تاریخ لخ پوزنان به نظر به دوران 
اوج فوتبالش برگشته است. قلی زاده در اولین فصل حضورش 
در فوتبال لهستان ناامیدکننده بود. او در 1۲ بازی برای تیم 
اصلی، گل یا پاس گلی را ثبت نکرد. البته مشکلات مربوط به پارگی 
مینیسک هم شرایط را برایش سخت کرد. او بعد از پایان بازی 
یکشنبه شب گفت: چه می توانم بگویم؟ مسابقه شگفت انگیزی 
برای ما بود. احساس بسیار خوبی دارم که می توانم برای چنین 
هواداران بزرگی در این ورزشگاه بازی کنم. امروز یک جو عالی در 
ورزشگاه بود که با یک نتیجه عالی همراه شد تا شب بی نظیری 
شود. خیلی خوشحالم چون شنیده ام که این یکی از بزرگ ترین 

پیروزی های تاریخ لخ پوزنان مقابل لژیاست. 

بیــنالمــلل
  آنخل دی ماریا در 3۶ سالگی توانسته است درخشش 
خوبی در بنفیکا داشته باشد و در کلاسیکوی این کشور نیز 
بهترین بازیکن شد. بنفیکا در دیدار کلاسیکوی پرتغال مقابل 
پورتو چهار بر یک به برتری رسید. هافبک سابق تیم ملی آرژانتین 
با ارائه یک بازی زیبا توانست دو گل به ثمر برساند و بهترین 
بازیکن زمین شناخته شد. آنخل دی ماریا با اشاره به درخشش 

در کلاسیکوی پرتغال گفت: به خاطر کسب این 
پیروزی خوشحالم. ما یک بازی عالی را انجام 
دادیم و مستحق چنین نتیجه ای بودیم. ما در 

این فصل عملکرد خوبی در لیگ قهرمانان 
نداشتیم و خودمان نبودیم و خوشحالم 
مقابل پورتو قدرت مان را نشان دادیم. 
در کنار هوادارانمان قوی تر هستیم و 
به همین خاطر از آنها تشکر می کنم. 
قرارداد آنخل دی ماریا با بنفیکا لیسبون 
در پایان فصل به پایان می رسد و برونو 
لاژه سرمربی این تیم پرتغالی دوست 
دارد او را در تیمش حفظ کند اما هنوز 
چیزی قطعی نشده است. دی ماریا 

هرگز احتمال بازگشت به باشگاه شهر 
زادگاهش یعنی روساریو را رد نکرده است. 
چند روز پیش، طبق گزارش های رسانه های 
به  تهدید  آنجا  در  او  خانواده  آرژانتینی، 

مرگ شدند و این مساله می تواند باعث شود 
دی ماریا تصمیم بگیرد در بنفیکا به کارش 

ادامه دهد.

چرا تیم ملی توان تغییر نسل ندارد؟
با آغاز فیفادی نوامبر و تعطیلی لیگ برتر به دلیل بازی های تیم ملی فوتبال 
با کره شمالی و قرقیزستان در انتخابی جام جهانی ۲۰۲۶، بار دیگر سبب شده 
مطالبه جوانگرایی و تغییر نسل، به دوگانه تیم ملی و لیگ دامن بزند. شنبه  
شب سعید الهویی، مربی تیم ملی و دستیار امیر قلعه نویی در گفت وگویی که 
در حاشیه دیدار استقلال و مس رفسنجان با خبرنگاران داشت، به صراحت 
اعلام کرد که لیگ ایران بازیکنان جوان زیادی که بتوانند به تیم ملی کمک 
کنند، رو نکرده است. به گفته او»جوانانی که در حد تیم ملی باشند، اندک 
هستند.« او معتقد است که باشگاه ها با توجه به اینکه نتیجه گرا هستند، به 
بازیکنان جوان اعتماد نمی کنند. او در پایان حرف هایش هم عنوان کرد که 
گر می خواهد ساخته شود باید در باشگاه ساخته شود و در تیم ملی  بازیکنی ا
با توجه به زمان و تمرین کم، این فرصت وجود ندارد. البته صحبت مربیان 
تیم ملی درباره زمان کم در رده ملی برای ساختن بازیکن بیراه نیست؛ به 
خصوص که بازیکنان در تیم ملی هر چند ماه یک بار دور هم جمع می شوند 
و اردوی تیم ملی تشکیل می شود.، کمتر فرصتی است که بتواند بازیکنی 
ساخته شود و قلعه نویی و همکارانش باید به قول خودشان از ماتریس 
بازیکنانی که از ظرفیت لیگ شناسایی کرده اند، نفرات نهایی را انتخاب 
کنند. ایرنا در ادامه نوشت: با این حال نباید توپ مسبب وضعیت موجود را 
به زمین باشگاه ها تنها انداخت. اینکه مربیان تیم ملی، دلیل کاهش کشف 
استعدادهای جوان را نتیجه گرایی باشگاه ها عنوان کنند، نمی تواند دلیل 
موجهی برای بحران بازیکن سازی در فوتبال ایران باشد، به خصوص که 
نتیجه گرفتن در فوتبال یک امر بدیهی و اولیه است و هر تیمی که پا به میدان 
می گذارد قبل از هر چیزی به نتیجه فکر می کند و می خواهد با برد زمین بازی 
را ترک کند. همان طور که تیم ملی فوتبال هم در انتخابی جام جهانی به دنبال 
نتیجه گرفتن است، باشگاه ها هم در لیگ و مسابقات شان در آسیا به دنبال 
نتیجه هستند و نمی توان به آنها ایراد گرفت که چرا نتیجه گرایی را به میدان 

دادن به بازیکنان جوان، ترجیح داده اند.

صمد مرفاوی پیشکسوت تیم فوتبال استقلال 
تهران گفت: سمیعی باید اسم آن کسی که سهم 
که وقتی  خواسته را بیاورد و این درست نیست 
فشار روی اوست و تیم در بحران قرار دارد، بخواهد 

پیشکسوتان را جلو بیندازد. 
   دیدار با مس 

تیم فوتبال استقلال در دیدار معوقه هفته چهارم 
رقابت های لیگ برتر شنبه 19 آبان به مصاف با مس 
رفسنجان رفت. این دیدار که به میزبانی استقلال 
در ورزشگاه شهر قدس برگزار شد یک بر صفر به سود 
استقلال به پایان رسید. آبی های پایتخت با این برد به 
رتبه دهم صعود کردند. صمد مرفاوی بازیکن پیشین 
استقلال تهران در گفت وگو با ایسنا، در خصوص دیدار 
استقلال برابر مس رفسنجان اظهار کرد: استقلال 
مقابل مس به دنبال گرفتن نتیجه بود و توانست 
سه امتیاز بازی را کسب کند. آنها در این بازی نظم 
و انضباط تیمی خوبی نسبت به بازی های گذشته 
خود داشتند. استقلال مانند زمان حضور نکونام - که 
هدفش گل نخوردن و استفاده از موقعیت کوچک 
برای گلزنی بود - بازی کرد و از همین ترفند استفاده 
کرد. استقلال باید در ادامه به دنبال نتایج خوب باشد 
گر مهره کم دارد، باید  تا شکل تیم درست شود و ا
بازیکنان مدنظر جذب شوند. امسال هم تیم را جواد 

نکونام بسته و باید با همان طرز فکر قبل بازی کند. 

   حضور بازیکنان جوان
او در خصوص حضور بازیکنان جوان در ترکیب 
استقلال  جوان  بازیکن  از  یکی  گفت:  استقلال 
ابوالفضل زمانی بود و امیرعلی صادقی هم چند 
که در این تیم حضور دارد. جوانان  سال است 
می توانند پشتوانه خوبی برای تیم باشند و برخی از 
آنها می توانند از ابتدا بازی کنند. در نهایت استقلال و 

موسیمانه باید ریسک کنند. 
   مشکل گلزنی استقلال

مرفاوی در مورد مشکل گلزنی استقلال و خط 
حمله این تیم از جمله بلانکو گفت: استقلال نه تنها 
در خط حمله مشکل دارد بلکه خط دفاع خوبی هم 
ندارد. سال گذشته بلانکو بازیکن سطح بالایی نبود 
و یک بازیکن معولی بود. من همیشه این را گفته ام 
که به خاطر انتخاب نکونام به او احترام می گذارم 
وگرنه بازیکنی که به درد استقلال بخورد، نیست. 
وحید امیری مقابل گل گهر برای پرسپولیس گل زد. 
او یک بازیکن باتجربه است و بازیکن خارجی آنها 
هم همچنان گل نزده است. استقلال باید بازیکنانی 
جذب کند که بتواند به تیم کمک کند و کار را در 

بیاورد.
    صحبت های سمیعی

او در مورد صحبت های سمیعی که اعلام کرده 
پیشکسوتان از او درخواست سهم داشتند گفت: 
کدام پیشکسوت سهم خواسته است؟ او باید اسم 
بیاورد. من چندین سال است که از باشگاه جدا 
شده ام و از آن زمان به باشگاه نرفته ام و با سمیعی یک 
کلمه هم صحبت نکرده ام. پیشکسوت قابل احترام 
گر به خاطر این مسائل و وجود تیم در بحران  است و ا
بخواهد پیشکسوتان را جلو بیاندازد، درست نیست. 
باید واقعیت ها را دید. همه پیشکسوتان از این حرف 
گر فشاری روی فرشید  او ناراحتند و قرار نیست ا
سمیعی هست بخواهد کسی را متهم کند. بازیکن 
پیشین استقلال عنوان کرد: ما هم از نتایج استقلال 
ناراحت هستیم و نباید فشار روی پیشکسوتان 
گر یک تیم موفق است، تمام ارکان باشگاه  گذاشت. ا
برای موفقیت آن زحمت کشیده اند و وقتی تیمی 
مشکل دارد تمام اعضای باشگاه مقصرند. این نیست 
که وقتی تیم می برد بگویند برد مال خودش است و 
وقتی می بازد بگوید بقیه مقصرند. چرا طفره می رویم؟ 
کمک  این استقلال درست می شود و همه باید 
کنند تا باشگاه به روزهای خوب خود برسد. شاید 
استقلال امسال قهرمان نشود ولی باید مقدمه ای 

برای سال های آینده داشته باشد. 

؛ بهترین عملکرد پرسپولیس  بازی با گل گهر

بازی با گل گهر یکی از بهترین عملکرد های پرسپولیس در لیگ 
بود. گل گهر از تیم هایی است که مقابل پرسپولیس همیشه خوب 
بازی کرده و بازی گذشته هم از این قاعده مستثنی نبود. در طول 
لیگ برتر این بهترین بازی بود که از گل گهر دیدیم و موقعیت 
گل بیشتری نسبت به ما داشتند، اما آنها به تجربه پرسپولیس 
باختند. کار قشنگی که گاریدو کرد این بود که با ۲ مهاجم بازی 
کرد. مربیان ایرانی کمتر با این ترکیب بازی می کنند، اما گاریدو 
در این بازی از علیپور و آل کثیر در خط حمله استفاده کرد. این 
۲ بازیکن در نیمه اول خوب بازی نکردند، اما به مراتب در نیمه 
دوم تلاششان خوب بود. موقعیت زیادی خلق کردند، اما اینکه 
برخی بازیکنان بازی نمی کنند دلیل فنی دارد و ما در این بازی 
دیدیم که آل کثیر چند موقعیت جدی را از دست داد. جا دارد به 
تارتار بابت این بازی خوبشان تبریک بگویم و اینکه کادرفنی آنها 
پرسپولیسی هستند هم از کسی پوشیده نیست که قدرت آنها به 
همین دلیل بوده است. صدر را گرفته بودیم، اما سپاهان خوش 
شانس بود و توانست در دقایق پایانی نتیجه را برگرداند و هم 
امتیاز با ما در صدر قرار بگیرد. بازی های زیادی مانده و امیدواریم 
بازیکنان پرسپولیس به همین صورت بازی کنند. باز هم در این 
بازی جای چند بازیکن مثل عالیشاه خالی بود و ۲ هافبک دفاعی 
داشتیم که زحمت زیادی کشیدند و تعویض هم شدند. در مورد 
عملکرد گاریدو بعید می دانم در لیگ داخلی به مشکل بخوریم. 
شاید در آسیا کمی زیر فشار باشیم، اما لیگ برتر ایران برای ماست. 
بازیکنانی داریم که هر کدامشان می توانند بازی را در بیاورند. همه 
بازیکنان تا به اینجا خوب بودند، اما وحید امیری چیز دیگریست 
و همیشه ما را رو سفید کرده است. فرجی هم خوب بود و گاریدو 
باید بیشتر از او استفاده کند. میلاد محمدی در این بازی عملکرد 
ضعیفی داشت. محمدی به خاطر بار فنی که داشت تعویض 
گر روی فرم باشد عملکرد خوبی  شد و دلیل دیگری نداشت. او ا

خواهد داشت. 

مرتضیفنونیزاده
کارشناسفوتبال

مرفاوی: سمیعی باید اسم کسی که سهم خواسته را بیاورد! 


